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Udlændinge- og Integrationsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

Udlændinge- og Integrationsudvalget har den 21. december 2016 stillet følgende spørgs-

mål nr. 306 (Alm. del) efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen (EL) til udlændinge- og 

integrationsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 306: 

 

Det fremgår af svaret på spørgsmål nr. 217 (UUI alm. del), at der blandt de ca. 1200 sager 

vedrørende somaliske statsborgere, der omtales i svaret, indgår et antal personer med 

opholdstilladelse efter udlændingelovens § 8, stk. 2. Vurderer ministeren, at det vil påvirke 

UNHCR’s ønske om fremover at genbosætte personer i Danmark med hjemmel i § 8, stk. 

2, at de danske udlændingemyndigheder nu overvejer at inddrage de pågældendes op-

holdstilladelser i strid med UNHCR’s anbefalinger, hvis en dansk regering på et tidspunkt i 

fremtiden måtte beslutte igen at blive en del af FN’s kvoteflygtningesystem, således at 

UNHCR på grund af de usikre udsigter til ophold i Danmark i stedet vil genbosætte kon-

ventionsflygtninge i Danmark? 

 

Svar: 

 
1. Det er regeringens klare opfattelse, at hvis en udlænding ikke længere har behov for 

beskyttelse, skal den pågældende ikke fortsat have asyl i Danmark. Det gælder også for 

kvoteflygtninge.  

 

Det følger direkte af udlændingelovens § 19, stk. 1, nr. 1, at en udlændings opholdstilla-

delse kan inddrages, når grundlaget ikke længere er til stede, herunder når udlændingen 

har opholdstilladelse efter §§ 7 og 8 (kvoteflygtninge). 

 

2. Som følge af de mange asylansøgere, som Danmark har modtaget i de senere år, er det 

blevet besluttet at skubbe den resterende del af kvoten for 2016 til senere år.  

 

Når det vurderes, at der igen er rum til, at vi kan tage kvoteflygtninge i Danmark, er det 

min forventning, at dette også fremadrettet vil ske i samarbejde med UNHCR.  

 

 

Inger Støjberg  
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Lars Lichtenstein 
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